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Kaupunginvaltuusto § 55 26.3.2018 

 

 Asianro 437/01.02.03/2018 

§ 6 

Valtuutettu Pipsa Allénin ym. valtuutettujen aloite koskien pitkään palvelleiden 

kaupungin työntekijöiden palkitsemista sote- ja maakuntauudistuksen toteutuessa 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 26.3.2018 55 §  

 

Valtuutettu Pipsa Allén jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Viime viikolla järjestettiin Raision kaupungin työntekijöiden ja luottamushenki-

löiden kunnia- ja ansiomerkkien jakotilaisuus, jossa perinteisesti palkitaan pit-

käaikaisesta kunnallisesta palvelusta. Merkille pantavaa oli, että iso osa ansi-

oituneista, pitkään palvelleista tuli sosiaali- ja terveydenhuollon sektorilta. 

Mahdollisen sote-uudistuksen toteutuessa nämä henkilöt siirtyvät maakunnan 

palvelukseen.  

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että selvitetään, mikä mahdollisuus 

Raision kaupungilla olisi sote- ja maakunta-uudistuksen toteutuessa palkita 

esimerkiksi viiden vuoden siirtymäajalla ne pitkään palvelleet henkilöt, joilla 

täyttyy 20 ja 30 vuotta jatkaessaan maakunnan palveluksessa. 

 

Raisiossa 26.3.2018 

 

Pipsa Allén  Jukka A. Rantala 

Jari Salonen  Eeva Savola 

Harri Seikola  Janette Broberg 

Ari Leinonen  Tanja Parkko 

Heikki Laine  Seija Sorsavirta 

Jari Pulkkinen Kimmo Kosonen 

Annika Aaltonen” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

Kaupunginhallitus 16.4.2018 129 § 

 

”- - - Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Pipsa Allénin aloitteen koskien 

pitkään palvelleiden kaupungin työntekijöiden palkitsemista sote- ja maakun-

tauudistuksen toteutuessa konsernihallinnon valmisteltavaksi - - -” 
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Henkilöstöpäällikkö Jarmo Niitynperä 9.1.2018: 

 

Aloitteessa esitetään selvitettäväksi, mitä mahdollisuuksia Raision kaupungilla 

olisi sote- ja maakuntauudistuksen toteutuessa palkita esimerkiksi viiden vuo-

den siirtymäajalla ne pitkään palvelleet henkilöt, joilla täyttyy 20 ja 30 vuotta 

jatkaessaan maakunnan palveluksessa. Raision kaupunki on palkinnut ne vi-

ranhaltijat tai työntekijät, joille on kertynyt 20 tai 30 vuotta kuntaliiton kunnia- 

ja ansiomerkkisäännön mukaista palvelua heidän ollessaan kaupungin palve-

luksessa. Henkilö on voinut valita huomionosoituksena joko Suomen Kuntalii-

ton ansiomerkin tai Raision oman korun. Kuntaliitto huomioi myöntäessään 

ansiomerkin seuraavat palvelut: 

 

- kunnat, kuntaliitot/kuntayhtymät, kunnalliset keskusjärjestöt 

- Keva 

- Pääkaupunkiseudun yhteistyövaltuuskunta 

- Kunnallinen työmarkkinalaitos 

- Suunnittelukeskus Oy 

- Yhteisö, joissa kuntien omistusosuus on vähintään puolet, pohjoismainen 

kuntayhteisö 

 

Jos maakunnista on tulossa ns. itsenäisiä toimijoita, eivät ne täyttäisi nykyisiä 

myöntämisen perusteita. Tämän hetkisen tiedon mukaan kaupunki ei voisi siis 

maakunnan palvelukseen siirtyvien osalta hakea heille Kuntaliiton ansiomerk-

kejä. Myöskään kaupungin oman käytännön mukaisesti eivät vuodet täyttyisi 

maakunnan palveluksessa. 

 

Ongelmia saattaa myös aiheuttaa se, että maakunnat eivät voine yksityisyy-

den suojasta työelämästä annetun lain puitteissa luovuttaa tietoja henkilöstös-

tään sillä perusteella, että toinen työnantaja haluaa palkita heitä. Henkilön 

omalla suostumuksella tämä kuitenkin lienee mahdollista. 

 

Mikäli maakuntahallinto tulee toteutumaan, maakunnat suurina työnantajina 

todennäköisesti luovat myös oman käytäntönsä henkilöstön huomioimiseen. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös  

Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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